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REVISTA PRESEI 

 

 

 Joi, ultima zi de audieri ale miniștrilor propuși în Guvernul Cîțu / Cinci din 

12 au primit până acum aviz pozitiv 

Joi este a ultima zi de audiere în comisiile parlamentare ale miniștrilor propuși în 

Guvernul Cîțu. În primele două zile de audieri, cinci din cei 12 propuși au primit 

aviz favorabil, în forurile legislative de specialitate, informează Mediafax. 

 

În prima zi de audieri, Nicolae Ciucă la Apărare, Adrian Oros la Agricultură și 

Costel Alexe la Mediu au fost avizați pozitiv. 

 

În cea de-a doua zi, Lucian Bode la Transporturi și Ionuţ Stroe la Sport au primit 

avize pozitive. 

 

În schimb, Lucian Heiuș propus la Finanțe, Cătălin Predoiu propus la Justiție, Ion 

Ștefan la Dezvoltare – în prima zi – și Bogdan Gheorghiu propus la Cultură, Victor 

Costache propus la Sănătate, Monica Anisie la Educaţie și Violeta Alexandru 

propusă la Muncă – în a doua zi - au primit avize negative în comisii. 

 

Calendarul auderilor de joi: 

 

- ora 10.00 Bogdan Aurescu, propus la Externe 

- ora 11.00 Marcel Boloş, propus la Fonduri Europene 

- ora 12.00 Virgil Popescu, propus la Economie 

- ora 13.00 Marcel Vela, propus la Interne. 

 

Avizele comisiilor parlamentare de specialitate nu sunt obligatorii. 

 

Data votului final în plenul reunit pentru învestirea Guvernului Cîțu urmează să fie 

stabilită, săptămâna viitoare, într-o nouă ședință a conducerii Parlamentului. 
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Marcel Ciolacu a anunțat că PSD va asigura cvorumul în plenul reunit, însă va vota 

„împotriva” învestirii Cabinetului Cîțu. 

 

De asemenea, liderul PMP Eugen Tomac a anunțat, marți, că partidul pe care îl 

conduce a decis, în urma negocierilor, să voteze Guvernul Cîțu. El a spus că 

dorește ca România să aibă un Executiv stabil, cât mai curând posibil. 

 

Ludovic Orban a spus că există discuții cu partidele parlamentare în vederea 

formării unei majorități în Legislativ, întrebat despre votul pentru învestirea noului 

Executiv. 

 

Totodată, premierul desemnat Florin Cîțu a scris, pe Facebook, că mandatul său 

este foarte clar și anume „formarea unei majorități parlamentare cât mai repede. 

(...) Știu că se poate!” . 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Florin Cîțu: Începe procedura de deficit excesiv/ Comisia Europeană a 

acceptat în totalitate un plan de reducere a deficitului 

Florin Cîțu, ministrul interimar al Finanțelor, spune că astăzi, Comisia Europeană a 

publicat trei documente și a anunțat că "începe procedura de deficit excesiv pentru 

România". Cîțu mai spune că a negociat cu Comisia Europeană, în ultimele trei 

luni, un plan care a fost acceptat. 

"România are un plan de reducere a deficitului sustenabil și credibil, acceptat în 

totalitate de Comisia Europeană, ceea ce înseamnă că experții de la Comisia 

Europeană au încredere în acest guvern", a spus Cîțu, potrivit unui mesaj postat pe 

Facebook. 

Comisia anunță că a propus Consiliului să inițieze o procedură de deficit excesiv 

pentru România și a adoptat o recomandare adresată Consiliului de stabilire a 

cerințelor de ajustare. Recomandarea propusă prevede ca România să urmeze o 

traiectorie de ajustare durabilă și credibilă pentru a pune capăt deficitului excesiv 

până în 2022, cel târziu. 
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Raportul Comisiei: Încă din primăvara anului 2017 România a avut "abateri 

semnificative" 

Declanșarea procedurii de deficit excesiv (EDP) este ”justificată” în cazul 

României, arată Comisia Europeană într-un raport privind țara noastră dat 

publicității vineri. 

Raportul urmărește adoptarea de către România a unei strategii bugetare pentru 

perioada 2020-2022, care se estimează că va duce la un deficit public ce depășește 

valoarea de referință de 3% prevăzută de Tratatul privind funcționarea Uniunii 

Europene (TFUE) pentru anii 2019, 2020 și 2021. 

Din raport rezultă că România nu respectă criteriul deficitului definit în tratat și că 

deschiderea unei proceduri de deficit excesiv este, prin urmare, justificată. 

În vizorul Comisiei se află în special noua lege a pensiilor, prin care pensiile s-au 

majorat cu 15% în 2019, urmate de o nouă majorare, de 40%, prevăzută pentru 

septembrie 2020. 

 

„Din cauza calendarului de implementare, legea va majora semnificativ cheltuielile 

publice privind pensiile într-o perioadă scurtă de timp. Este principalul motor al 

creșterii rapide prevăzute pentru bugetul general și al riscurilor ridicate pentru 

sustenabilitatea fiscală”, se arată în explicațiile Comisiei. 

 

În plus, legea nu este însoțită de măsuri care să majoreze participarea la muncă și 

durata vieții profesionale dincolo de minimul legal, care sunt esențiale pentru 

viabilitatea sistemului de pensii. 

Autoritățile europene arată că încă din primăvara anului 2017 România a avut 

"abateri semnificative", iar de atunci a primit recomandări de la Consiliul UE, la 

care nu a răspuns prin "acțiuni eficiente" și a deviat semnificativ, în mod repetat, 

de la calea recomandată. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 După discuții maraton de 8 ore, ANAF susține că cele două miliarde de euro 

care ies de sub sechestru în 6 martie sunt „o exagerare”, fără a avansa însă 

nicio cifră concretă 

ANAF afirmă că cifra de 10 miliarde de lei măsuri asigurătorii dispuse și care 

urmează să fie ridicate pentru nepunerea în acord a legislației cu o decizie a CCR 

„reprezintă o exagerare”, fără a preciza însă care este valoarea exactă a acestor 

măsuri asigurătorii. Potrivit unor surse HotNews.ro, discuțiile înainte de publicarea 

acestui comunicat au durat circa opt ore. 

„Informațiile apărute în presă în legătură cu punerea în aplicare a Deciziei Curții 

Constituționale nr. 

581/2019, referitoare la măsurile asigurătorii dispuse de către organele fiscale ale 

ANAF nu reflectă realitatea, iar cifrele vehiculate reprezintă o exagerare. Măsurile 

ce decurg din aplicarea Deciziei Curții Constituționale nr. 581/2019 au fost avute 

în vedere la elaborarea Legii nr. 5/2020 a bugetului de stat pe anul 2020, acestea 

neavând un impact semnificativ”, afirmă ANAF, într-un comunicat publicat 

miercuri seara. 

 

Informația vine după ce HotNews.ro a relatat că măsuri asigurătorii în valoare de 

circa 10 miliarde de lei emise de Fisc în cauze aflate în cercetare penală vor fi 

ridicate începând cu 6 martie din cauză că legiuitorul - Guvernul sau Parlamentul - 

nu a reușit să corecteze în timp util o prevedere legală declarată neconstituțională 

de Curtea Constituțională. 

 

O altă precizare din comunicatul ANAF: „organele fiscale analizează situația 

fiscală pentru fiecare caz în parte, înainte de a proceda la ridicarea măsurilor 

asigurătorii”. Din formularea folosită în comunicat, nu este clar dacă neridicarea 

măsurilor asigurătorii este o opțiune și în baza cărui temei legal. 

ANAF spune că aceste măsuri asigurătorii care intră sub incidența deciziei „aparțin 

într-un procent de peste 60 % unor contribuabili care în prezent sunt în procedura 

de insolvență sau inactivi din punct de vedere fiscal”. 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante-23699247-anaf-sechestru-masuri-asiguratorii-ministerul-finantelor-curtea-constitutionala.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante-23699247-anaf-sechestru-masuri-asiguratorii-ministerul-finantelor-curtea-constitutionala.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante-23699247-anaf-sechestru-masuri-asiguratorii-ministerul-finantelor-curtea-constitutionala.htm
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În plus, ANAF argumentează că „71% din totalul sesizărilor penale soluționate au 

reprezentat soluții de clasare/renunţare la urmărirea penală, iar 29% soluţii de 

trimitere în judecată”. Deci, mai mult de 7 din 10 sesizări penale se încheie fără 

trimitere în judecată. 

 

Iată mai jos comunicatul ANAF: 

 

„Informațiile apărute în presă în legătură cu punerea în aplicare a Deciziei Curții 

Constituționale nr. 581/2019, referitoare la măsurile asigurătorii dispuse de către 

organe 

 

le fiscale ale ANAF nu reflectă realitatea, iar cifrele vehiculate reprezintă o 

exagerare. 

 

Măsurile ce decurg din aplicarea Deciziei Curții Constituționale nr. 581/2019 au 

fost avute în vedere la elaborarea Legii nr. 5/2020 a bugetului de stat pe anul 2020, 

acestea neavând un impact semnificativ. 

 

Măsurile asigurătorii instituite ce se circumscriu Deciziei Curții Constituționale 

aparțin într-un procent de peste 60 % unor contribuabili care în prezent sunt în 

procedura de insolvență sau inactivi din punct de vedere fiscal. 

 

În acest sens, organele fiscale analizează situația fiscală pentru fiecare caz în parte, 

înainte de a proceda la ridicarea măsurilor asigurătorii. 

 

Organele fiscale pot dispune măsuri asigurătorii în conformitate cu prevederile art. 

213 alin. (7) din Legea nr. 207/2015 privind Codul de procedură fiscală, rămas 

neafectat de Decizia nr. 581/2019 a Curții Constituționale, care sunt valabile pe o 

perioadă de cel mult 6 luni, acest termen putând fi prelungit până la un an, ceea ce 

în opinia MFP și ANAF reprezintă un termen rezonabil. 

 

Decizia nr. 581/2019 a Curții Constituționale motivează faptul că există o 

nepermisă confuzie între procedura administrativă și procedura penală.  
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Măsurile asigurătorii administrative capătă valențele unor veritabile măsuri 

procesuale specifice procesului penal și care ar trebui dispuse de organele 

judiciare, respectiv în cadrul urmăririi penale, de către procuror, iar în faza de 

cameră preliminară, de către judecătorul de cameră preliminară/instanța de 

judecată. 

 

Totodată, Decizia precizează faptul că în cazul anumitor infracțiuni luarea 

măsurilor asigurătorii este obligatorie, iar dispunerea acestora se realizează 

exclusiv de procuror în cursul procesului penal, şi nu de organele fiscale în 

procedură administrativă. 

 

În acest context, ridicarea măsurilor asigurătorii dispuse de catre organele fiscale 

este o măsură care nu afectează asigurarea gradului de recuperare a eventualelor 

prejudicii. 

 

Procesul de reorganizare al DGAF vizează creșterea eficienței și calității actelor de 

sesizare penală, având în vedere și faptul că 71% din totalul sesizărilor penale 

soluționate au reprezentat soluții de clasare/renunţare la urmărirea penală, iar 29% 

soluţii de trimitere în judecată.2013 

 

Astfel, așa cum rezultă din proiectul de act normativ privind reorganizarea ANAF, 

este necesară optimizarea proceselor de activitate, întărirea capacității de control 

operativ și inopinat în scopul creșterii calității actelor de control încheiate, prin 

fundamentarea corespunzătoare a constatărilor fiscale, inclusiv a actelor de sesizare 

penală de către DGAF. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Costel Alexe anunță sesizarea Parchetului: Cea mai mare tăiere ilegală de 

păduri- 100.000 de metri cubi, un prejudiciu de milioane de lei 

Costel Alexe, ministrul interimar al Mediului, a spus, miercuri, într-o conferință de 

presă că a descoperit cea mai mare operațiune de tăieri ilegale de arbori, în 

Maramureș, la Ocolul Sighet, unde 100.000 de metri cubi de arbori au fost rași de 

pe fața pământului. 
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„În Maramureș, la ocolul Sighet, a fost 340 de hectare, în adâncul pădurii. Au fost 

100.000 de metri cubi, o pădure rasă, cu un prejudiciu de milioane de lei pentru 

stat”, a spus Alexe, citat de Mediafax. 

 

Acesta a mai declarat că în acea zonă s-au făcut tăieri în mod repetat, timp de opt 

ani fără ca cineva să le vadă. 

 

„Nici autoritățile nu s-au sesizat. A existat o conlucrare comună. Săptămâna trecută 

dosarul a fost trimis la Parchet”, a mai spus ministrul Mediului. 

 

„Mesajul pe care îl transmit este că eu îi vreau cu cătușe pe mâini pe toți cei care 

taie ilegal păduri”, a mai spus Alexe. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Scandalul poluării din Capitală: Șeful Gărzii de Mediu București va fi demis 

Șeful Gărzii de Mediu Bucureşti, Viorel Glăman, va fi demis în urma scandalului 

legat de poluarea din Capitală. Șefa Gărzii Naționale de Mediu, Marioara Gătej, a 

declarat pentru HotNews.ro că acesta va fi mutat pe o altă funcție din instituție, în 

cel mult două zile. 

Șefa Comisariatului Național de Mediu a declarat pentru HotNews.ro că a luat la 

cunoștință despre cererea ministrului Mediului de a-l demite pe Viorel Glăvan și că 

urmează ca acesta să fie mutat pe altă funcție în cadrul Comisariatului de Mediu. 

"Am luat la cunoștință că s-a cerut schimbarea din funcție a domnului. O să 

procedez la o mutare a dânsului pe o altă funcție în cadrul Comisariatului General 

pentru că în altă parte nu avem unde. Am demarat deja procedura, probabil decizia 

va fi valabilă cu data de mâine, cel mai târziu poimâine. Se vor delega atribuțiile 

unui comisar din cadrul Comisariatului București, așa e procedura, cel mai 

probabil, celui desemnat locțiitor până acum, Andrei Corlan", a declarat șefa Gărzii 

Naționale de Mediu, Marioara Gătej. 
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Ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor, Costel Alexe, a solicitat din nou Gărzii 

Naţionale de Mediu, miercuri, schimbarea din funcţie a comisarului şef de pe 

Bucureşti, în urma informaţiilor apărute în spaţiul public şi a unei implicări "nu 

tocmai eficiente" a instituţiei în ceea ce înseamnă monitorizarea problemelor de 

mediu. 

"După cum ştiţi foarte bine, în momentul de faţă, comisarii Gărzii de Mediu din 

Bucureşti şi din judeţele vecine au o amplă campanie de control la toţi operatorii 

economici din Bucureşti şi Ilfov pe procesele de ardere şi emiterea în atmosferă a 

diverşilor poluanţi care afectează calitatea aerului din Bucureşti. În urma 

informaţiilor apărute în spaţiul public şi a unei implicări nu tocmai eficiente a 

Gărzii de Mediu Bucureşti în ceea ce înseamnă monitorizarea problemelor de 

mediu cu care se confruntă Capitala, am solicitat astăzi comisarului general de la 

Garda Naţională de Mediu schimbarea din funcţie a comisarului şef de pe 

Bucureşti de la Garda de Mediu", a declarat Costel Alexe, într-o conferinţă de 

presă, citat de Agerpres. 

În prezent, funcţia de comisar şef al Gărzii de Mediu Bucureşti este ocupată de 

Viorel Glăman. 

În urmă cu două zile, ministrul de resort a solicitat şi demisia conducerii Agenţiei 

pentru Protecţia Mediului (APM) Bucureşti, afirmând, în acest context, că "nu este 

firesc ca cei din conducerea ministerului, când avem astfel de depăşiri (a indicilor 

de poluare, n.r.), să afle de pe Facebook". 

Pe acest subiect, Costel Alexe a menţionat că "în momentul de faţă, secretarul de 

stat (din Ministerul Mediului, Apelor şi Pădurilor, n.r.) are discuţii cu doamna 

director (a Agenţiei pentru Protecţia Mediului Bucureşti, n.r.) şi sunt convins că va 

înţelege, fiind funcţionar public, să facă un pas înapoi". "Ştiţi că astăzi legea nu 

permite unui ministru să dea afară un funcţionar public", a afirmat oficialul. 

Funcţia de director general a APM Bucureşti este deţinută de către Simona Aldea. 

Rețeaua națională și rețelele independente de monitorizare a calității aerului au 

înregistrat depășiri record ale poluării cu PM 2,5 și PM10 duminică noapte și luni 

dimineață.  

https://www.hotnews.ro/stiri-administratie_locala-23694595-bucuresti-reteaua-nationala-retelele-independente-inregistart-depasiri-record-ale-poluarii-2-5-pm10-duminica-noapte-luni-dimineata.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-administratie_locala-23694595-bucuresti-reteaua-nationala-retelele-independente-inregistart-depasiri-record-ale-poluarii-2-5-pm10-duminica-noapte-luni-dimineata.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-administratie_locala-23694595-bucuresti-reteaua-nationala-retelele-independente-inregistart-depasiri-record-ale-poluarii-2-5-pm10-duminica-noapte-luni-dimineata.htm
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Pentru poluarea cu PM2,5, un praf foarte fin amestecat cu diverse substanțe, s-au 

înregistrat depășiri cu 900-1000% peste limitele maxim admise, datele fiind 

colectate și de senzorii oficiali din rețeaua națională, integrați în platforma airly.eu, 

iar pentru PM10, particule mai mari de praf, s-au înregistrat depășiri de aproape 

800%. Și platforma aerlive.ro a înregistrat depășiri spectaculoase. 

Șeful Gărzii de Mediu București, Viorel Glăman, pune poluarea excesivă din 

Capitală pe seama fenomenului de inversiune termică. „De când sunt eu în Garda 

de Mediu nu au existat depășiri atât de ridicate. A fost un fenomen meteo, aerul nu 

s-a ridicat...”, a susținut marți, într-o intervenție telefonică la Digi24, șeful Gărzii 

de Mediu București. 

Viorel Glăman a comentat și în legătură cu materialele din presă privind activitatea 

instituției pe care o conduce sau imaginile cu el la bustul gol sau de la petreceri 

postate pe Facebook: "Comisariatul Gărzii de Mediu București, condus de către 

mine, având în vedere și linșajul mediatic care este asupra mea începând de azi 

dimineață, și nu înțeleg de ce... pentru două poze cu prietenii la plajă, în timpul 

liber, sunt târât în scandaluri că Garda de Mediu nu a aplicat...”. 

Garda de Mediu București e condusă din 2015 de Viorel Ionel Glăman, un 

personaj susținut de PSD și menținut în funcție de PNL cu un trecut profesional 

misterios. Deși instituția s-a remarcat doar prin pasivitatea față de poluatori, 

Glăman a ieșit în evidență prin intermediul postărilor pe Facebook în ipostaze 

ridicole. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Gabriela Firea vrea ca poluarea din București să fie discutată în CSAT 

Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, spune că a solicitat CSAT să 

analizeze poluarea înregistrată în București în noaptea de duminică spre luni. 

„Vom solicita sprijinul tuturor autorităților statului, pentru că dreptul la sănătate și 

la un mediu curat, sănătos, sunt garantate de Constituție”, a spus Gabriela Firea, 

într-o conferință de presă. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/poluare-inexplicabila-in-bucuresti-in-noaptea-de-duminica-spre-luni-intalnire-de-urgenta-la-ministerul-mediului-1268799
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 „Am transmis o adresă către președintele României și către CSAT în care am 

descris ceea ce s-a întâmplat în București între 1 și 2 martie și am transmis 

solicitarea de a se analiza situația gravă din Municipul București în cadrul unei 

ședințe a CSAT”, a adăugat ea. 

Firea a mai spus că i-a scris și președintelui Camerei Deputaților, Marcel Ciolacu, 

pentru ca poluarea din noaptea de duminică spre luni să fie analizată și de Comisia 

pentru mediu din Parlament sau, dacă este cazul, să se constituie o comisie specială 

de anchetă. 

„Nu poate să existe un poluator care ori este ținut la secret, ori să nu-l idenficăm. 

Ambele variante fiind la fel de grave”, a spus Firea. 

Edilul mai spune că cele 6 stații de monitorizare a aerului din București, pe care le 

are Agenția pentru mediu, nu mai sunt suficiente și că a cerut un punct de vedere 

de la Curtea de Conturi, pentru a vedea dacă Primăria Capitalei poate cumpăra 

stații de monitorizare a aerului, în regim de urgență, pentru a avea informații în 

timp real. 

„Au trecut trei zile de la accidentul ecologic din Capitală şi, din păcate, nici până în 

acest moment, populaţia nu a fost informată cu privire la cauza acestui accident 

ecologic, pentru că nu considerăm că a fost o întâmplare şi nici doar un incident - 

de aceea spun accident. Am văzut că tentaţia este aceea ca instituţia principală 

responsabilă din ţară cu protecţia mediului, şi anume Ministerul Mediului, încearcă 

să dea vină pe alte instituţii. E şi aceasta o politică, dar nu cred că rezolvă nimic”, a 

spus Firea. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 România reciclează doar 14% din deșeuri. Ce a găsit Inspectorul PRO în 

teren 

România nu și-a respectat angajamentele față de Uniunea Europeană, luate pentru 

colectarea gunoaielor. 
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Până în acest moment, statul român ar fi trebuit să ajungă la un nivel de reciclare 

de 50% din deșeurile care pot fi refolosite. Ori, țara noastră abia prelucrează de trei 

ori mai puțin. Lipsa de educație ecologică și neimplicarea autorităților au 

transformat colectarea selectivă într-un dezastru. „Inspectorul Pro” vă arată de ce 

suntem codașii Europei și la gunoaie. 

Știți cât reciclează statul român? Doar 14% din cantitatea totală de deșeuri care ar 

putea fi refolosită, iar în București procentul este și mai rușinos: maximum 9%. 

Echipa de la „Inspectorul Pro” s-a pus în pielea oamenilor care vor să schimbe 

sistemul și s-a lovit de mentalitatea autorităților care nu vor să schimbe nimic. 

Pantelimon, ora 7 și 30 de minute, într-o dimineață de luni. Locuitorii unei străzi 

își scot tomberoanele cu deșeuri în stradă. 

Ne-am oprit în fața unei porți unde am găsit două tomberoane: unul cu deșeuri 

reciclabile și cealălalt cu deșeuri menajere. Mașina care a venit le-a luat împreună. 

Reacția unui primar din Austria când a văzut mormanele de gunoaie din pădurile 

din România 

Reporter: „Am văzut că ați luat și gunoiul reciclabil și cel menajer și l-ați pus 

împreună. De ce se procedează așa?” 

Gunoier: „Nu. Ce e în tomberon, normal trebuie să bage gunoi menajer și restul 

se dau saci ecologici.” 

Reporter: „Oamenii de pe stradă spun că nu primesc saci ecologici.” 

Gunoier: „Asta nu-i problema mea. E treaba firmei.” 

Conform contractului de salubrizare, fiecare locuitor din oraș ar trebui să 

primească săptămânal câte un sac galben pentru carton și plastic. 

Deocamdată, sacii ajung doar la 60% dintre localnici. Acolo unde nu există, 

oamenii improvizează. Unii și-au cumpărat tomberoane speciale. Alții folosesc 

sacii menajeri obișnuiți. Imaginile noastre demonstrează că angajații firmei de 

salubritate ignoră cu desăvârșire efortul oamenilor și aruncă deșeurile la grămadă. 

 

https://stirileprotv.ro/stiri/inspectorul-pro/
https://stirileprotv.ro/stiri/inspectorul-pro/reactia-unui-primar-din-austria-cand-a-vazut-mormanele-de-gunoaie-din-padurile-din-romania.html
https://stirileprotv.ro/stiri/inspectorul-pro/reactia-unui-primar-din-austria-cand-a-vazut-mormanele-de-gunoaie-din-padurile-din-romania.html
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Reporter: „Nu ați văzut că acest tomberon era plin de peturi de plastic?” 

Gunoier: „Nu putem să stăm să căutăm la fiecare să controlăm.” 

Reporter: „Se vedea, era doar plastic.” 

Gunoier: „Ce e în pubelă luăm.” 

Echipa de la „Inspectorul Pro” a căutat răspunsuri direct la sursă. Iată cum 

comentează firma de salubrizare din oraș. 

Reporter: „De ce nu se pot recicla și aceste materiale care sunt scoase separat în 

fața caselor?” 

Dragoș Damache, firmă reciclare: „Păi se face după un program stabilit. 

Reporter: „Da, dar ia tot. Nu-i sac galben. Dar nu putem să gândim un pic?” 

Dragoș Damache: „Gândim și o să facem ceva în sensul ăsta. La persoanele care 

scot separat, o să informăm și echipajele să adune și acești saci.” 

Răspunzător pentru modul dezastruos în care se colectează deșeurile în Pantelimon 

este primarul orașului. Marian Ivan ar fi trebuit să știe că firma de salubritate cu 

care a semnat contractul nu-și face treaba și ar fi trebuit să ia măsuri. 

Lipsa de educație ecologică și neimplicare a statului au transformat colectarea 

selectivă într-un dezastru în întreaga țară. Deși ar trebui să reciclăm 50% din 

cantitatea totală de gunoi, care poate fi refolosit, noi de abia recuperăm de trei ori 

mai puțîn. Iată ce spun ong-urile. 

Gabriela, program RECICLETA: „Tot ce consumăm, de obicei 80 - 90 la sută, 

ajunge la groapa de gunoi sau și din păcate în mediul natural.” 

În București, de exemplu, studiile arată că 33 % din gunoi ar putea fi reciclat. Dar 

cum legislația europeană ne cere să valorificăm jumătate din această cantitate, 

înseamnă că 16,5 procente ar trebui neapărat refolosite, ori Capitală nu-și atinge 

ținta. 

Reprezentanții Sectorului 3 au refuzat dialogul și au spus că vor transmite cifrele 

instituțiilor abilitate. Tot de un refuz ne-am lovit și la sectorul 5. 
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Ca să ne aliniem cu adevărat normelor europene, fiecare om ar trebui să aibă în 

casă două tomberoane. Unul pentru fracția umedă, iar altul pentru fracția uscată, 

adică materiale reciclabile. Compania de salubritate ar trebui să ridice gunoiul cu 

două mașini diferite. Gunoiul revalorificat ar trebui să ajungă mai întâi în 

companiile de colectare selectivă și abia apoi în fabricile de reciclare. Acestea sunt, 

însă, puține și ne așteaptă un blocaj, susțin reprezentanții firmelor. 

Mihai Ioniță, director firmă colectare selectivă,: „UE a insistat foarte mult pe 

colectarea selectivă și ăsta e un lucru foarte bun, dar nu a dezvoltat și partea de 

procesare a fabricilor.” 

O mare parte din gunoiul reciclabil din România, dar și din alte state europene, se 

trimitea în China. Chinezii au închis, însă, porțile pentru gunoiul altora, așa că 

multe țări, fără putere de procesare, s-au trezit, ca și noi, cu munți întregi de 

gunoaie. 

Înainte, China colecta din Europa volume semnificative de deșeu, volume care la 

momentul de față rămân blocate la nivel European, fapt pentru care, din păcate, la 

momentul actual ne îndreptăm spre un blocaj pe piața deșeurilor reciclabile. 

Potrivit ONG -urilor, cantitatea de deșeuri ar scădea considerabil dacă am refolosi 

cât mai multe materiale. O singură tonă de hârtie reciclată salvează, de exemplu, 

15 arbori de la tăiere. Schimbarea mentalității ar trebui să plece din școală, la fel ca 

în Austria, unde gunoiul se colectează selectiv de 30 de ani. 

Philippe Al Ghajari: „3725 copii chiar de la clasa 0 până 12-a nu știu din ce e 

realizat plasticul. Întrebarea mea capcană este că plasticul se găsește în mine, pe 

câmp sau în copaci. Dacă găsesc unul sau doi oameni pe clasă să știe că e realizat 

din petrol, sunt extrem de fericit.” 

În lipsa unor măsuri ferme, ne pasc amenzile. Avertismentele Uniunii Europene 

sunt clare: dacă până la sfârșitul anului România nu va pune la punct o 

infrastructură de colectare a deșeurilor, țara va intra în procedura de infringement, 

iar sancțiunile se vor ridica la peste 200.000 de euro pe zi. 

(Sursa: stirileprotv.ro) 
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 Ponta nu vrea alianță cu PSD: Problema lor e tagma jefuitorilor lipiți de 

Dragnea, Dăncilă și de Ciolacu acum 

Preşedintele Pro România, Victor Ponta, a declarat miercuri, într-o conferinţă de 

presă la Buzău, că „problema PSD nu este preşedintele, problema lor e tagma 

jefuitorilor, lipiţi de Dragnea, lipiţi de Dăncilă, lipiţi de Ciolacu acum”, 

potrivit Agerpres. 

„Noi, cei din Pro România, nu facem înţelegeri cu cei care au vândut şi vând PSD-

ul la bucată, pe vremea lui Dragnea, pe vremea lui Dăncilă şi pe vremea lui 

Ciolacu. M-am gândit că o să aibă congresul sâmbătă şi se va face curăţenie, un 

nou început, alţi oameni. N-au făcut nici congresul şi când o să-l facă înţeleg că o 

să-l facă cu oamenii lui Dragnea şi Dăncilă (...) Am tot zis, poate se schimbă, poate 

îşi dau seama ce-au greşit, dar după ziua de ieri mi-e foarte clar prin oamenii care 

rămân în conducerea PSD”, a mai declarat sursa citată. 

Victor Ponta a mai spus că partidele de dreapta, "deşi nu se suferă i-a dus mintea să 

se unească şi se vor uni, PNL cu USR cu PMP". 

„Problema lor nu e preşedintele, problema lor e tagma jefuitorilor, lipiţi de 

Dragnea, lipiţi de Dăncilă, lipiţi de Ciolacu acum şi faptul că nu mai văd norodul 

din cauza tagmei jefuitorilor, care se lipesc, se ventuzează”, a mai afirmat 

preşedintele Pro România. 

Președintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a anunțat marți că din echipa cu 

care va candida la Congres face parte Lia Olguța Vasilescu. Între Victor Ponta și 

Olguța Vasilescu este un conflict mai vechi, cei doi atacându-se în repetate rânduri 

prin declarații de presă. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ciolacu îi propune Gabrielei Firea un loc în echipa de conducere PSD 

Președintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a declarat, miercuri seara, că îi va 

propune Gabrielei Firea să facă parte din echipa cu care el se va prezenta la 

Congres pentru a prelua conducerea partidului, informează Mediafax. 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2020/03/04/ponta-nu-colaboram-cu-psd-problema-lor-nu-este-presedintele-ci-tagma-jefuitorilor--459728
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/covid-de-putere-in-psd-ciolacu-taie-baronii-de-pe-lista-1269723
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„O doresc și pe Gabriela Firea (n.r. în echipa lui). Urmează mâine (n.r. joi) să am o 

discuție cu ea mai aplicată. Este primarul general al Capitalei, este omul cu al 

doilea număr ca mărime de voturi din România după președintele țării și cred că 

oricine și-ar dori-o pe Gabriela Firea în echipă”, a spus Ciolacu la Digi 24. 

Singurul care și-a anunțat candidatura la funcția de președinte al PSD, Ciolacu a 

făcut public un sigur nume dintre cei care vor face parte din echipa cu care se va 

prezenta în fața colegilor săi: Lia Olguța Vasilescu. 

 

„Este colega mea de partid, cu performanțe politice alături de Claudiu Manda la 

Dolj, candidată la primăria municipiului Craiova. Cu un mandat la Ministerul 

Muncii pe care eu îl consider foarte bun. Nu am auzit pe nimeni atacând-o pentru 

ceea ce a făcut la Minister, am auzit atacând-o că este peremistă. Să dăm cezarului 

ce e al cezarului. Este o bună colegă, am mare încredere în ea și sunt ferm convins 

că va fi o primăriță de excepție”, a mai declarat Marcel Ciolacu. 

 

Până în acest moment nici un alt membru nu a anunţat că va candida. Aşadar 

singurul candidat rămâne Marcel Ciolacu, care se va prezenta în fața colegilor la 

Congresul de pe 21 martie cu o moțiune și cu o echipă de conducere. 

 

PSD avea programat Congresul pe data de 29 februarie însă a fost amânat pe 

ultima sută de metri din cauza primului caz de coronavirus din ţara noastră. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Costache și Vela au cerut controale pentru modul în care a fost tratată în 

arest Sorina Pintea. „E regretabil să încătușăm un bolnav” 

Miniștrul de Interne, Marcel Vela, a declarat miercuri că a dispus un control în 

legătură cu modul cum au acționat polițiștii cu transportarea Sorinei Pintea la 

spital, precum și în legătură cu eliberarea actelor medicale. Victor Costache, 

ministrul Sănătății, a spus că este regretabil că un bolnav a fost încătușat. 

„Pentru a clarifica ceea ce s-a întâmplat aseară, am dispus șefului Poliției Române 

să facă o verificare pentru modul de acțiune al polițiștilor”, a anunțat Vela.  
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Ministrul de Interne a precizat că a cerut și direcției medicale să facă un control 

pentru tot ce ține de avizele medicale date în acest caz. Marcel Vela a spus că, în 

funcție de raportul șefului poliției și al direcției medicale, se vor lua măsurile 

necesare. 

Ministrul interimar al Sănătății, Victor Costache, a declarat, miercuri, întrebat ce 

părere are despre modul în care a fost dus la spital fostul ministru, Sorina Pintea, în 

prezent aflată în arest, că este „regretabil” că un bolnav a fost încătușat.  

„Știu că doamna Pintea are o afecțiune autoimună și trebuie să avem grijă cu toți 

pacienții din România, mai ales în acest context când sunt fragilizați. Nu am văzut 

imaginile de ieri seară, dar din sursele dvs trebuie să fim mai atenți. Nu am văzut 

imaginile. Este regretabil să încătușăm un bolnav”, a spus Costache. 

 „Am să discut cu ministrul de Interne, vă promit. Nu putem încătuşa persoane 

bolnave care nu prezintă risc. Poate ar trebui adaptate procedurile”, a mai declarat 

ministrul. 

Avocații Sorinei Pintea au depus o sesizare către Centrul de Reținere și Arestare 

Preventivă nr. 1 din București, reclamând faptul că fostului ministru i-au fost 

încălcate mai multe drepturi, că a fost expusă în situația în care se află, adusă în 

cătușe la medic și împinsă de un agent din escortă. 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 Ministrul Sănătății anunță că săptămână viitoare ajung în România 4 

milioane de măști, mănuși sterile și costume de protecție 

Ministrul propus al Sănătăţii, Victor Costache, a afirmat, miercuri, la audierile din 

comisiile parlamentare reunite, că în cursul săptămânii viitoare vor sosi în ţară 25 

tone de dezinfectanţi, 300.000 de perechi de mănuşi de protecţie sterile, 4.500 de 

teste - baterii de teste, 3.000.000 de măşti şi 300.000 costume protecţie, 

potrivit Agerpres. 

„În momentul de faţă sunt 35 de persoane pe tot teritoriul României în centrele de 

carantină de la nivel naţional. (...) La nivel naţional s-au făcut aproximativ 500 de 

testări în contextul anchetelor epidemiologice.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/costache-despre-modul-in-care-pintea-a-fost-dusa-la-spital-e-regretabil-sa-incatusam-un-bolnav-1270275
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/sorina-pintea-a-fost-dusa-din-nou-la-spital-a-mai-fost-luni-dar-nu-a-ramas-internata-1269849
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/avocatii-sorinei-pintea-sustin-ca-aceasta-a-fost-impinsa-de-o-politista-ce-se-vede-in-imagini-1269922
https://www.agerpres.ro/sanatate/2020/03/04/victor-costache-afirma-ca-saptamana-viitoare-vor-sosi-in-tara-masti-costume-de-protectie-si-manusi--459597
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Vă reamintesc că pe 4 februarie s-a emis o OUG în ceea ce priveşte actualizarea şi 

completarea stocurilor de măşti, echipamente de protecţie, biocide, aparate şi 

consumabile necesare spitalelor în acest context şi achiziţia este girată Ministerul 

de Finanţe şi este în curs. Pentru a accelera acest proces, am obţinut o linie de 

finanţare pentru UNIFARM şi săptămâna viitoare - deci în săptămâna viitoare cu 

termen 11 şi 12 martie - vom avea pe teritoriul României 25 tone de dezinfectanţi, 

300.000 perechi mănuşi protecţie sterile, 4.500 de teste noi de testare - baterii de 

teste, 3.000.000 de măşti, 300.000 costume protecţie”, a spus ministrul propus. 

Costache a amintit că de aproximativ trei săptămâni s-au implementat pe teritoriul 

României centre de carantină. 

„De aproximativ trei săptămâni s-au implementat pe teritoriul României, suntem 

unul din puţinele state care a implementat această măsură destul de dură şi avem 

centre de carantină”, a spus Costache. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Lucian Bode: Primele cinci termoscannere pentru aeroporturi vor fi aduse 

în România până vineri 

Primele cinci termoscannere destinate aeroporturilor, utilizate la depistarea 

simptomelor noului coronavirus, vor sosi în România până la finele acestei 

săptămâni, a declarat ministrul propus pentru portofoliul Transporturilor, la 

audierile din Parlament. 

„Vreau să vă dau o veste bună. Compania care a câştigat licitaţia pentru livrarea 

celor 35 de termoscannere pentru cele 16 aeroporturi s-a angajat că primele cinci 

bucăţi vor sosi în România săptămâna aceasta, până vineri. Aşadar, cinci 

termoscannere vor fi livrate în această săptămână”, a spus Bode, citat de Agerpres. 

Ministrul interimar al Transporturilor, Lucian Bode, a anunţat în 27 februarie 

semnarea contractului-cadru pentru achiziţia de termoscanere, echipamente 

necesare în depistarea simptomelor coronavirusului COVID-19. 

 

https://www.agerpres.ro/
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„Pot să anunţ că, aşa cum precizează cei de la Oficiul Naţional pentru Achiziţii 

Centralizate, se va semna astăzi acordul-cadru şi vor transmite către DSU pentru 

semnarea contractului subsecvent în vederea celor 35 de termoscanere - 5 

săptămâna viitoare, 10 până pe 20 martie şi restul de 20 în 55 de zile", declara 

Lucian Bode în şedinţa de guvern de la acea dată. 

El a adăugat că furnizorul este o companie din Irlanda. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Autostrada de Centură (A0) a Capitalei - Nord: Ultimul tronson, scos la 

licitație 

Ultimul tronson al Autostrăzii de Centură a Capitalei (A0) pe zona de Nord, lotul 4 

în lungime de 4,5 km între Cernica și A2, a fost scos la licitație pentru proiectare și 

execuție, de către Compania de Drumuri. Celelalte trei loturi de pe A0 Nord sunt în 

prezent în licitație, în faza de evaluare a ofertelor, iar pe partea de Sud, toate trei 

loturile A0-Sud sunt contractate deja. 

 

„Astăzi, 04.03.2020, a fost publicată în SICAP procedura de achiziție publică în 

vederea atribuirii contractului "Proiectare și Execuție „Autostrada de Centură 

București, km 0+000 – km 100+900”, Sector Centură Nord, km 0+000 - km 

52+770, Lot 4: km 47+600 - km 52+070", anunță Compania de Drumuri. 

 

Conform informațiilor din SICAP, valoarea totală estimată a contractului este de 

314.662.587 lei (circa 65 de milioane de euro). 

 

Durata contractului este de 90 luni și cuprinde: 12 luni perioada de proiectare, 18 

luni perioada de execuție a lucrarilor și 60 de luni perioada de garanție a lucrărilor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-23669892-harta-interactiva-autostrada-a0-noul-inel-centura-capitalei-12-ofertanti-printre-care-multe-firme-din-turcia-sau-china-pentru-lot-9-partea-nord.htm
https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-23669892-harta-interactiva-autostrada-a0-noul-inel-centura-capitalei-12-ofertanti-printre-care-multe-firme-din-turcia-sau-china-pentru-lot-9-partea-nord.htm
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 Veşti bune pentru românii cu credite: Robor a atins cel mai mic nivel din 

ultimul an 

Indicele Robor la trei luni, folosit pentru calcularea dobânzilor la creditele în lei 

contractate înainte de luna mai 2019, a ajuns ieri la cel mai scăzut nivel din ultimul 

an, respectiv 2,89% pe an, potrivit datelor Băncii Naţionale.  

Un nivel mai redus al dobânzii interbancare cu scandenţa la trei luni a fost 

înregistrat pe 17 ianuarie 2019 - de 2,87% pe an. Robor la trei luni este dobânda la 

care instituţiile bancare îşi acordă împrumuturi cu scadenţa la trei luni. 

Marţi, BNR a raportat un nivel al Robor la trei luni de 2,94% pe an. Spre sfârşitul 

lunii februarie, indicele Robor la 3 luni coborâse sub pragul de 3%, pentru prima 

dată din noiembrie 2019. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Cu o alocare bugetară de 3% din PIB, educaţia în România rămâne 

Cenuşăreasa UE, în vreme ce angajatorii plâng după forţă de muncă calificată 

♦ În învăţământul primar, secundar şi superior se aflau în 2018 peste 2,8 milioane 

de elevi şi studenţi, pentru care statul a alocat 3,2% din PIB, faţă de o medie a UE 

de 4,6% din PIB 

♦ Mircea Miclea, fost ministru al educaţiei: Anul acesta este şi mai rău. Au fost 

alocaţi doar 2,7% din PIB pentru educaţie, iar cercetării i s-au rezervat doar 0,2% 

din PIB. 

România a alocat 3,2% din PIB educaţiei în 2018, fiind pe ultimul loc în Uniune ca 

nivel de alocare pentru educaţie, potrivit datelor comparative publicate marţi de 

Eurostat, oficiul de statistică al UE. 

În ciuda promisiunilor de majorare a cheltuielilor (încă din 2010 România ar fi 

trebuit să aloce 6% din PIB pentru educaţie), lucrurile nu se mişcă, iar rapoartele 

care examinează starea societăţii în România indică, an de an, cât de jos suntem. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Date de la INS: Costul orar al forţei de muncă a crescut în România 

Costul orar cu forţa de muncă, un indicator al poverii salariale pentru angajatori, a 

crescut, în ultimul trimestru din 2019, cu 12,3%, comparativ cu acelaşi trimestru al 

anului anterior, arată datele publicate, joi, de Institutul Naţional de Statistică (INS). 

Indicele trimestrial al costului orar al forţei de muncă este un indicator pe termen 

scurt care permite evaluarea tendinţelor costurilor orare suportate de angajator cu 

forţa de muncă salariată. 

În trimestrul IV 2019 costul orar al forţei de muncă în formă ajustată (după 

numărul zilelor lucrătoare) a înregistrat o rată de scădere de 0,27% faţă de 

trimestrul precedent şi o rată de creştere de 12,03% faţă de acelaşi trimestru al 

anului anterior. 

Comparativ cu acelaşi trimestru al anului precedent, costul orar al forţei de muncă 

(în formă ajustată după numărul zilelor lucrătoare) a crescut în toate activităţile 

economice. 

Cele mai mari creşteri ale costului orar al forţei de muncă (în formă ajustată după 

numărul zilelor lucrătoare) s-au regăsit în activităţile de învăţământ (21%), ca efect 

al aplicării prevederilor legale, respectiv în construcţii (19,85%), hoteluri şi 

restaurante (15,49%) şi activităţi profesionale, ştiinţifice şi tehnice (14,18%). 

Cele mai mici creşteri ale costului orar al forţei de muncă (în formă ajustată după 

numărul zilelor lucrătoare) s-au înregistrat în sănătate şi asistenţă socială (6,10%), 

respectiv industria extractivă (6,16%). 

Faţă de acelaşi trimestru al anului precedent, creşterea componentei cheltuielilor 

directe (salariale) cu forţa de muncă a fost de 12,06%, iar cea a cheltuielilor 

indirecte (non-salariale) de 11,23%. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 STUDIU Aproape 90% dintre muncitorii din fabrici au un salariu net de cel 

mult 3.000 de lei 

Aproape 90% dintre muncitorii din fabricile din România încasează lunar sume 

nete de până la 3000 de lei, în timp ce 66,6% dintre specialiştii de producţie au 

venituri lunare nete între 2.200 şi 4.000 de lei, potrivit unui studiu realizat în 

februarie de o agenţie de cercetare de piaţă, în rândul a 420 de lucrători în fabrici, 

pe un eşantion reprezentativ naţional. 

Doar 18% dintre muncitorii din fabricile din România (blue collars) se declară 

nemulţumiţi de locul de muncă, iar în rândul inginerilor, procentul scade şi mai 

mult, la doar 9%. Dacă ne uităm la motivele de satisfacţie la locul de muncă, 

vedem că 42% declară că sunt mulţumiţi şi foarte mulţumiţi de beneficiile 

salariale. În acelaşi timp, 66% dintre ei susţin că atmosfera de la locul de muncă 

este una plăcută. 

 

Pe de altă parte, studiul realizat de IZI Data relevă faptul că puţin peste jumătate 

dintre lucrătorii români din fabrici beneficiază de prime/tichete de Paşte şi Crăciun. 

De asemenea, aceştia beneficiază de transport către locul de muncă şi de asigurarea 

costurilor legate de masă. Un alt avantaj resimţit atât în rândul muncitorilor din 

fabrici cât şi al specialiştilor de producţie sunt sporurile pentru orele suplimentare. 

Mai exact, 35% dintre ei spun că beneficiază de acestea. În ceea ce priveşte 

asigurările de sănătate private, 20% dintre muncitori (blue collars) deţin un 

abonament medical. 

 

"Inginerii tind să-şi păstreze acelaşi loc de muncă. În cazul muncitorilor, dinamica 

este mai ridicată. Vechimea angajaţilor din fabrici se remarcă în rândul categoriei 

specialiştilor în producţie, 36% având o vechime de peste zece ani. În rândul 

muncitorilor se remarcă o dinamică mai ridicată: 59% au o vechime mai mică de 

cinci ani, în timp ce 33% au o vechime de sub doi ani", potrivit studiului. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/studiu_1267.html


CNSLR Fratia | Revista Presei 5 martie 2020 22 

 

 BERD şi Transgaz semnează un memorandum pentru finanţarea 

proiectelor de investiţii ale companiei din energie 

Transgaz (simbol bursier - TGN), operatorul tehnic al sistemului naţional de 

transport gaze naturale, a semnat astăzi un acord cu Banca Europeană pentru 

Reconstrucţie şi Dezvoltare (BERD) pentru susţinerea proiectelor de investiţii ale 

companiei naţionale.   

Transgaz are un plan de dezvoltare pe zece ani în care proiectele FID (Final 

Investment Decision) şi A-FID (Advance Final Investment Decision) au o valoare 

totală de 1,25 mld. euro. Planurile companiei vizează extinderea, modernizarea şi 

înlocuirea reţelei interne româneşti, interconectarea reţelelor de gaze la nivel 

regional, precum şi cooperarea în proiecte de cercetare şi dezvoltare pentru 

„ecologizarea gazelor” pentru a trece la sisteme de gaze mai curate.  

(Sursa: zf) 

 

 Sebastian Cucoş, şeful Jandarmeriei Române la protestele din 10 august, a 

fost trecut în rezervă 

Sebastian Cucoş, fostul şef al Jandarmeriei Române la protestele din 10 august, a 

fost trecut, miercuri, în rezervă. Ministrul de Interne, Marcel Vela, a spus că 

decizia a fost luată la cererea lui Cucoş, scrie Mediafax. 

 

„Astăzi am luat o decizie foarte importantă. Având în vedere concluziile comisiei 

medicale de la nivelul Ministerului Afacerilor Interne şi cererea ofiţerului în cauză, 

începând cu data de astăzi, colonelul Sebastian Cucoş a fost trecut în rezervă”, a 

declarat Marcel Vela, miercuri, într-o declarație de presă susținută la sediul MAI. 

 

Sebastian Cucoş este urmărit penal pentru săvârşirea infracţiunilor de complicitate 

la abuz în serviciu şi complicitate la participaţie improprie la purtare abuzivă în 

formă continuată, după violențele din 10 august 2018, dosarul fiind instrumentat de 

DIICOT. 
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Colonelul Sebastian Cucoș a revenit la conducerea Jandarmeriei Capitalei în 

august 2019, după ce i-a expirat împuternicirea în funcția de prim adjunct al 

Jandarmeriei Române. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Motivarea sentintelor in dosarul Colectiv: Tragedia, rezultatul unei 

activitati infractionale in lant, lacomie, cinism si iresponsabilitate 

Tragedia de la Clubul Colectiv este rezultatul unei activitati infractionale in lant, 

iar atitudinea inculpatilor nu rezida in lipsa unei educatii juridice, ci in lacomie, 

iresponsabilitate si ignoranta a legii, se arata in motivarea deciziei prin care 

Tribunalul Bucuresti a dispus condamnari grele in dosarul incendiului de la 

Colectiv. 

 

"In concluzie, instanta retine ca tragedia de la Clubul Colectiv este rezultatul unei 

activitati infractionale in lant, in raport cu un cadru legislativ care, chiar daca nu 

era perfect, oferea instrumente previzibile/predictibile de evitare (a tragediei, 

n.red.). Atitudinea subiectiva a inculpatilor nu rezida in lipsa unei educatii 

juridice, ci in lacomie, iresponsabilitate si ignoranta a legii. 

 

Inculpatii, desi unii sunt educati in conditiile unei societati in tranzitie, dar libere, 

democratice si cu o cariera de antreprenor, au adoptat o atitudine de negare, 

'invocand' pretinsa vinovatie a altor coinculpati, a altor persoane, a unor autoritati, 

a statului, dar si calitatea legii. 

 

Este tipic pentru astfel de antreprenori, care atunci cand se discuta 

initierea/derularea unei afaceri, profitul sau reglementarile salariale, solicita o 

interventie a statului cat mai mica prin debirocratizare, liberalizare, legiferare 

neexcesiva, sa invoce brusc in cazul unor tragedii calitatea unor institutii/politici 

publice", se arata in motivarea semnata de judecatorul Mihai Balanescu de la 

Tribunalul Bucuresti. 
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In opinia judecatorului, la data cand s-a produs tragedia, 30 octombrie 2015, 

exista in vigoare un cadru legislativ corect si eficient, insa esential era ca acest 

cadru legislativ sa fie respectat si pus in aplicare, atat de conducatori/angajati ai 

unor autoritati publice, cat si de comerciantii din sectorul privat. 

 

Magistratul aminteste si de obligatia comerciantului de a respecta legea in materie 

si a intreprinde, in prealabil, demersurile de informare si de obtinere a 

avizelor/autorizatiilor legale. 

 

"Toate acestea converg, in materia PSI, spre apararea dreptului la viata, ca valoare 

sociala. La fel si in cazul folosirii unor produse pirotehnice/montarea unor instalatii 

in spatii aglomerate. Daca pe ambele planuri, care ar trebui sa coopereze, avem 

activitati infractionale, generate inclusiv de rationamente financiare, nicio norma 

juridica corecta nu-si poate atinge scopul. Pentru evitarea unor astfel de tragedii, 

este vital ca cerintele legale sa fie respectate", noteaza judecatorul Mihai 

Balanescu. 

 

Pe de alta parte, judecatorul considera ca atitudinea unor inculpati din acest dosar 

de impiedicare a aflarii adevarului despre ce s-a intamplat la Colectiv denota 

cinism, rea-credinta si lipsa de respect fata ce cei care au murit sau au fost raniti in 

incendiu. 

 

"In cazul unor inculpati, atitudinea ulterioara datei de 30.10.2015, de 

impiedicare a stabilirii adevarului, denota cinism, rea-credinta si lipsa de 

respect fata de lege si suferintele uriase ale victimelor", spune magistratul. 

 

Sentinte in dosarul Colectiv: Piedone - 8 ani jumatate de inchisoare, patronii 

clubului - cate 11 ani si 8 luni, iar doi capitani ISU - 9 ani si 2 luni 

 

Pe 16 decembrie 2019, fostul primar al Sectorului 4 Cristian Popescu-Piedone a 

fost condamnat la 8 ani si 6 luni inchisoare cu executare pentru savarsirea 

infractiunii de abuz in serviciu in legatura cu eliberarea autorizatiilor de 

functionare pentru Clubul Colectiv. 

 

 

http://www.ziare.com/stiri/colectiv/sentinte-dure-in-dosarul-colectiv-piedone-8-ani-jumatate-de-inchisoare-patronii-clubului-colectiv-cate-11-ani-si-8-luni-1589819
http://www.ziare.com/stiri/colectiv/sentinte-dure-in-dosarul-colectiv-piedone-8-ani-jumatate-de-inchisoare-patronii-clubului-colectiv-cate-11-ani-si-8-luni-1589819
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Totodata, Tribunalul a decis condamnarea celor trei patroni ai Clubului Colectiv - 

Alin George Anastasescu, Paul Gancea si Costin Mincu - la cate 11 ani si 8 luni 

inchisoare, pentru ucidere din culpa in forma agravanta, vatamare corporala din 

culpa in forma agravanta si neluarea masurilor legale de securitate si sanatate in 

munca. 

 

Daniela Nita - patroana firmei de artificii Golden Ideas Fireworks Artists - a fost 

condamnata la 12 ani si 8 luni de inchisoare cu executare. In acelasi dosar, 

pirotehnistii Viorel Zaharia si Marian Moise au primit 9 ani si 8 luni de inchisoare 

si, respectiv, 10 ani. De asemenea, Cristian Nita, director al firmei de artificii, a 

primit 3 ani si 6 luni de inchisoare cu executare. 

 

George Matei si Antonina Radu, cei doi pompieri de la Inspectoratul pentru Situatii 

de Urgenta (ISU) Bucuresti care au verificat Clubul Colectiv fara a lua masurile 

legale in privinta respectarii normelor PSI, au fost condamnati la cate 9 ani si 2 

luni de inchisoare. 

 

Aurelia Iofciu, sefa Serviciului autorizari comerciale din Primarie, a primit 8 ani de 

inchisoare, Larisa Luminita Ganea, consilier superior - 7 ani, Ramona Sandra 

Motoc, referent superior - 3 ani de inchisoare cu suspendare. In cazul Ramonei 

Motoc, instanta a dispus prestarea a 90 de zile de munca in folosul comunitatii. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CEDO condamna Romania pentru ca a anulat diplomele obtinute in tara 

noastra de studenti straini 

Asociatia VeDem Just anunta ca Romania a fost condamnata de Curtea Europeana 

a Drepturilor Omului (CEDO) pentru ca a anulat diplomele obtinute in tara noastra 

de studenti straini. Este vorba despre 5 studenti straini care acum vor obtine de la 

statul roman cate 10.000 de euro daune morale. 

 

Hotararea CEDO a fost pronuntata marti, 3 martie, conform unui comunicat de 

presa al VeDem Just. 

 

https://vedemjust.ro/cedostudenti/?fbclid=IwAR3tGCZlCgAwC-c8roog2PAWUspOlIS3eBfq0NyC5s7_WWGnxeI6Am5Y8a0
https://vedemjust.ro/cedostudenti/?fbclid=IwAR3tGCZlCgAwC-c8roog2PAWUspOlIS3eBfq0NyC5s7_WWGnxeI6Am5Y8a0
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"Asociatia VeDem Just aduce la cunostinta publicului hotararea pronuntata la data 

de 03.03.2020 de catre Curtea Europeana a Drepturilor Omului in cauza Convertito 

si altii contra Romaniei prin care tara noastra a fost condamnata pentru 

ca autoritatile romane au anulat diplomele de licenta ale unor studenti straini 

pentru nereguli administrative intervenite la inregistrarea in primul an 

universitar", transmite sursa citata. 

 

Asociatia a prezentat cronologia evenimentelor: 

 

"Astfel, cei cinci studenti straini au fost primiti sa studieze medicina dentara in tara 

noastra: Universitatea din Oradea le-a dat acceptul in anul 2003, iar Ministerul 

Educatiei a decis incadrarea lor incepand cu anul universitar 2005-2006. Studentii 

straini au depus certificate de competenta lingvistica de abia in anul 2008. 

 

Ei au obtinut diploma de licenta in anul 2010, dupa care au demarat procedurile de 

recunoastere a studiilor lor pentru a practica medicina dentara in statele de 

provenienta. In anul 2011, in baza noii legi a educatiei, Ministerul Educatiei a 

verificat legalitatea obtinerii diplomelor de catre mai multi studenti straini 

si, gasind nereguli in legatura cu scrisoarea de acceptare a celor cinci, a cerut 

Universitatii sa anuleze diplomele de licenta, ceea ce s-a si intamplat. 

 

Studentii au atacat decizia la instantele bihorene: desi Tribunalul le-a dat dreptate 

in anul 2012, un an mai tarziu Curtea de Apel Oradea a mentinut masura de 

anulare a diplomelor, motivele fiind ca la momentul inscrierii studentii nu aveau 

certificatele de competenta lingvistica si ca lipseste semnatura presedintelui 

Senatului pe decizia de inscriere a lor la facultate. 

 

Studentii s-au adresat Curtii Europene a Drepturilor Omului in anul 2014", se arata 

in comunicat. 

 

Astfel, judecatorii de la Strasbourg au constatat ca, intr-adevar, decizia de inscriere 

la facultate fusese luata de decan inainte ca studentii sa obtina scrisorile de 

acceptare si certificatele de competenta lingvistica, dar ca aceste nereguli nu li se 

pot imputa studentilor. 
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"De altfel, facultatea le-a si permis ulterior sa frecventeze cursurile si sa sustina 

examenele finale. Divergentele dintre minister si facultate cu privire la inscrierea 

studentilor nu pot fi reprosate acestora. 

 

Ca urmare, judecatorii europeni au decis ca masura de anulare a diplomelor dupa 

efectuarea studiilor nu a fost necesara intr-o societate democratica. Mai mult, 

anularea diplomelor a avut ca efect afectarea vietii profesionale a celor cinci 

persoane", mai precizeaza comunicatul. 

 

Prin urmare, CEDO a stabilit ca Romania se face vinovata de incalcarea art. 8 

(dreptul la respectarea vietii private si de familie) din Conventia Europeana a 

Drepturilor Omului si ca fiecare reclamant va primi de la statul roman suma de 

10.000 de euro cu titlu de daune morale. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Coronavirus în România. Numărul cazurilor confirmate a ajuns la 6, după 

ce miercuri au fost diagnosticați alți 2 pacienți / 35 de persoane în carantină, 

alte peste 10.000 izolate la domiciliu 

La nivel național sunt în carantină instituționalizată 35 de persoane pentru care se 

fac verificări pentru a depista dacă au contractat coronavirusul, iar alte peste 

10.000 sunt izolate la domiciliu și sub monitorizare medicală, potrivit ultimelor 

informații transmise miercuri de autorități. Până la acest moment în România au 

fost diagnosticate cu COVID-19 șase persoane, ultimele două cazuri fiind 

confirmate miercuri după-amiază. Toți cei 6 pacienți s-au întors din Italia sau au 

intrat în contact cu persoane care au fost în această țară. 

Cele mai importante informații din România pe tema coronavirusului, transmise 

LIVETEXT pe HotNews.ro: 

23.17: Direcția de Sănătate Publică Timiș a anunțat că toți colegii de clasă ai 

tânărului de 16 ani, ale cărui teste au ieșit pozitive pentru coronavirus, vor fi izolați 

la domiciliu, iar cursurile clasei vor fi suspendate. Reprezentanții instituției anunță 

că au indentificat persoanele cu care tânărul a intrat în contact, de la care vor fi 

recoltate, joi, probe. 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23701314-timis-cursuri-suspendate-pentru-colegii-tanarului-depistat-coronavirus.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23701314-timis-cursuri-suspendate-pentru-colegii-tanarului-depistat-coronavirus.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23701314-timis-cursuri-suspendate-pentru-colegii-tanarului-depistat-coronavirus.htm
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21.20: Bărbatul din Suceava confirmat cu virusul Covid-19 a fost transferat la Iași. 

Pacientul a ajuns la Iași puțin după ora 20.00 și a fost dus într-un pavilion al 

Spitalului de Boli Infecțioase în care au fost amenajate 7 rezerve pentru cei care au 

fost diagnosticați cu acest virus. 

UPDATE 18.11 Autoritățile au adoptat miercuri o hotărâre legată de scenariile 

privind evoluția și intervenția în cazul infecției cu noul coronavirus în România, 

unde până la acest moment au fost confirmate șase cazuri de îmbolnăvire.Șeful 

Departamentului pentru Situații de Urgență, Raed Arafat, a explicat că primul 

scenariu presupune existența a până la 25 de cazuri, iar ultimul, cel de al patrulea, 

presupune diagnosticarea a peste 2.000 de cazuri, el precizând că se poate ajunge și 

la măsuri precum închiderea școlilor. 

UPDATE 17.30 Informațiile transmise la ora 17.00 de către autorități arată că 

toate cele 5 persoane care sunt internate la acest moment în centrele specializate de 

tratare a bolilor infecțioase au o stare de sănătate stabilă, iar evoluția lor medicală 

este permanent monitorizată. 

Totodată, din datele centralizate la Ministerul Sănătății, 35 de persoane se află în 

carantină instituționalizată, iar pentru 10.771 de persoane a fost instituită auto-

izolarea la domiciliu. 

Până la această oră au fost prelevate și analizate 579 de probe ale persoanelor care 

au sosit în România din zone afectate de infecția cu COVID-19 ori persoane care 

au intrat în contact cu pacienți confirmați cu acest virus. Dintre acestea 573 au ieșit 

cu rezultat negativ, adică persoanele de la care au fost prelevate mostrele analizate 

nu sunt infectate cu virusul. 

UPDATE 16.06 Un nou caz pozitiv de coronavirus - al șaselea. Este vorba despre 

un bărbat de 71 de ani din Suceava. Șeful DSU, Raed Arafat, a anunțat că acest 

pacient va fi transferat la spitalul de Boli Infecțioase din Iași. 

Potrivit informațiilor oficiale, bărbatul s-a întors din Lombardia în 28 februarie și 

se afla în autoizolare. Secretarul de stat Nelu Tătaru a precizat că bărbatul s-a 

întors cu un autocar în România. 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23700917-coronavirsul-romania-cele-patru-scenarii-luate-calcul-autoritati.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23700917-coronavirsul-romania-cele-patru-scenarii-luate-calcul-autoritati.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23700917-coronavirsul-romania-cele-patru-scenarii-luate-calcul-autoritati.htm
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Conform primelor informații din teritoriu, în 2 martie bărbatul s-a prezentat la 

Spitalul Județean de Urgență Suceava, secția de boli infecțioase cu febră și frison, 

unde a rămas internat. Pacientului i s-au recoltat probe, inclusiv pentru testul 

pentru noul coronavirus, al cărui rezultat a ieșit pozitiv. În prezent, s-a declanșat 

anchetă epidemiologică pentru stabilirea persoanelor cu care bărbatul a intrat în 

contact. 

UPDATE 14.39 Al cincilea caz de coronavirus a fost confirmat miercuri în 

România, în județul Timiș. Este vorba despre un adolescent de 16 ani, nepotul 

bărbatului de 47 de ani diagnosticat cu o zi în urmă cu infecție cu coronavirus, 

potrivit informațiilor transmise de Grupul de Comunicare Strategică. 

Conform primelor informații din partea DSP Timiș, tânărul este asimptomatic și 

afebril. S-a solicitat transportul cu izoleta la Spitalul de Boli Infecțioase Victor 

Babeș din Timișoara. 

De asemenea, rezultatele de astăzi ale probelor luate de la bărbatul de 47 de ani 

sunt negative și urmează, conform procedurii, un nou test la distanță de 24 de ore 

față de ultimul realizat. 

UPDATE 13.50 Condamnații nu mai sunt duși la Penitenciarul Târgu-Jiu, după ce 

un psiholog a fost nevoit să se izoleze acasă. Psihologul interacționase cu persoane 

care au avut contact cu italianul infectat cu noul coronavirus, care trecuse prin 

Gorj. 

UPDATE 13.36 Primele cinci termoscannere destinate aeroporturilor, utilizate la 

depistarea simptomelor noului coronavirus, vor sosi în România până la finele 

acestei săptămâni, a declarat, miercuri, Lucian Bode, ministrul propus pentru 

portofoliul Transporturilor, Infrastructurii şi Comunicaţiilor, în cadrul audierilor 

din comisiile reunite de specialitate din Parlament. 

..................... 

Conform informațiilor transmise la ora 10.00 de Grupul de Comunicare Strategică, 

la nivel național sunt în carantină instituționalizată 35 de persoane pentru care se 

fac verificări pentru a depista dacă au contractat virusul COVID – 19 

(coronavirus). Alte 10.094 de persoane sunt în izolare la domiciliu și sub 

monitorizare medicală. 

https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-23700360-ultima-ora-cincilea-caz-coronavirus-confirmat-romania-timis.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-23700360-ultima-ora-cincilea-caz-coronavirus-confirmat-romania-timis.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23700157-coronavirusul-romania-bode-primele-cinci-termoscannere-pentru-aeroporturi-vor-sosi-tara-pana-vineri.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23700157-coronavirusul-romania-bode-primele-cinci-termoscannere-pentru-aeroporturi-vor-sosi-tara-pana-vineri.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23700157-coronavirusul-romania-bode-primele-cinci-termoscannere-pentru-aeroporturi-vor-sosi-tara-pana-vineri.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23700157-coronavirusul-romania-bode-primele-cinci-termoscannere-pentru-aeroporturi-vor-sosi-tara-pana-vineri.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23700157-coronavirusul-romania-bode-primele-cinci-termoscannere-pentru-aeroporturi-vor-sosi-tara-pana-vineri.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23700157-coronavirusul-romania-bode-primele-cinci-termoscannere-pentru-aeroporturi-vor-sosi-tara-pana-vineri.htm
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Până la acest moment în România au fost confirmate 4 cazuri de infectare. Un 

pacient, primul depistat pe teritoriul țării noastre ca fiind pozitiv, este considerat 

vindecat după ce două teste au ieșit negative la un interval de 24 de ore unul de 

celălalt. Bărbatul a fost externat marți, 3 martie. 

Ceilalți trei pacienți sunt internați la Cluj-Napoca și Timișoara, toți trei având o 

stare generală bună. Ultimul pacient în cazul căruia a fost confirmat virusul este un 

bărbat de 47 de ani care a călătorit în același avion cu femeia de 38 de ani din 

Timișoara diagnosticată săptămâna trecută cu infecție cu coronavirus. 

Marți, au fost înregistrate 67 de apeluri la numărul unic de urgență 112 și 977 la 

linia TELVERDE (0800 800 358), deschisă special pentru informarea cetățenilor. 

Autoritățile le reaminesc oamenilor să ia în considerare doar informațiile verificate 

prin sursele oficiale și să apeleze pentru recomandări și alte informații la linia 

TELVERDE. De asemenea, cetățenii români din străinătate pot solicita informații 

despre prevenirea și combaterea virusului la linia specială +4021.320.20.20. 

La solicitarea corpului diplomatic acreditat în România, Ministerul Afacerilor 

Externe și Ministerul Afacerilor Interne au organizat o sesiune de informare pentru 

misiunile diplomatice și organizațiile internaționale acreditate la București. 

Reprezentanții misiunilor diplomatice au solicitat oficialilor celor două ministere 

detalii despre acțiunile preventive derulate în țara noastră, astfel încât să poată fi 

aplicate și adaptate în statele de proveniență ale diplomaților pentru controlul și 

reducerea răspândirii virusului COVID – 19 (coronavirus), adaugă sursa citată. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Blue Air anunță reducerea capacității de zbor, în și dinspre Italia. Măsura 

este preconizată a dura până în aprilie 

Scăderea cererii numărului de bilete și creșterea numărului de neprezentări ale 

pasagerilor la îmbarcare au determinat ca Blue Air să anunțe miercuri reducerea 

capacității de zbor, în și dinspre Italia, din luna martie și până la începutul lunii 

aprilie 2020, arată un comunicat al companiei. “Blue Air se confruntă cu o scădere 

semnificativă a cererii de zbor pe rutele din Italia, ceea ce ne-a determinat să 

redimensionăm numărul de curse pe aceste rute.  

https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-23697716-coronavirus-timisoara-caz-confirmat-barbat.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-23697716-coronavirus-timisoara-caz-confirmat-barbat.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-23697716-coronavirus-timisoara-caz-confirmat-barbat.htm
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Monitorizăm permanent evoluția situației și încercăm să reducem cât mai mult 

impactul asupra pasagerilor noștri, menținând operațiunile la un nivel optim, 

adaptat nevoilor de călătorie”, spune Oana Petrescu, CEO Blue Air. 

 

Pasagerii care au rezervări de zboruri în acest interval și sunt afectați de această 

măsură, vor fi informați în mod activ și li se vor oferi alternative cât mai apropiate 

de nevoile lor de călătorie. 

Între timp, continuăm implementarea la bordul aeronavelor noastre a măsurilor 

suplimentare de siguranță împotriva raspândirii COVID-19: 

 

• verificăm permanent funcționarea corectă a sistemelor de filtrare a aerului, dotate 

cu filtre HEPA, capabile să capteze 99,97% dintre microbii aerieni din aerul filtrat; 

• dezinfectăm, prin nebulizare, toate aeronavele noastre, cu substanțe active ce 

asigură sterilizarea completă a spațiului în care sunt dispersate; 

• oferim pasagerilor și echipajelor șervețele cu alcool, necesare pentru 

dezinfectarea mâinilor, măști de protecție și gel dezinfectant; 

• informăm permanent echipajele și pasagerii cu privire la modalitățile de 

prevenție. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Măsuri excepționale la Lufthansa - 20% din flotă rămâne la sol 

Lufthansa a anunţat miercuri că şi-a redus capacitatea de zbor cu aproape o 

cincime din flotă, confirmând informaţiile oferite anterior de surse din companie 

referitoare la reacţia operatorului aerian german la epidemia de coronavirus, 

transmite Reuters potrivit news.ro. 

”Ne ajustăm dinamic planurile pentru a reflecta circumstanţele extraordinare”, a 

declarat purtătorul de cuvânt al Lufthansa. 

Potrivit companiei, măsura este echivalentă cu consemnarea la sol a 150 de 

avioane, aproximativ o şesime din reducerea de capacitate având loc în cazul 

curselor pe distanţe lungi. 
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Lufthansa Group, care include operatorii Swiss, Brussels şi Austrian Airlines, are o 

flotă totală de 770 de avioane. 

Săptămâna trecută, Lufthansa a anunţat că şi-a redus capacitatea de transport, 

măsură echivalentă cu consemnarea la sol a 23 de avioane destinate curselor pe 

distanţe lungi. 

Şefii companiilor aeriene europene au avertizat marţi că ce va fi mai rău urmează 

să vină pentru industria aeriană, în privinţa impactului economic al epidemiei de 

coronavirus, dar au anticipat că cererea s-ar putea stabiliza în următoarele 

săptămâni. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Donald Tusk: I-am propus lui Klaus Iohannis să fie preşedintele Consiliului 

European, a refuzat 

Donald Tusk, preşedintele Partidului Popular European şi fost preşedinte al 

Consiliului European, a declarat, miercuri, la ceremonia în care preşedintele Klaus 

Iohannis a primit premiul "Coudenhove-Kalergi", că anul trecut i-a propus şefului 

statului, pe care l-a catalogat „un politician excepţional”, să fie preşedinte al 

Consiliului European, dar că acesta a refuzat, transmite Agerpres. 

 

Donald Tusk a rememorat, la ceremonia organizată la Palatul Cotroceni, trei 

imagini pe care le are cu preşedintele Klaus Iohannis. 

 

Prima imagine evocată de fostul preşedinte al Consiliului European a fost de la 

summitul de la Sibiu, când preşedintele Iohannis le-a propus liderilor europeni să 

meargă către oamenii adunaţi în Piaţa Mare. 

 

"Klaus Iohannis este un politician excepţional. Românii îl urmează chiar dacă le 

spune adevărul şi nu îi manipulează în niciun fel sau poate exact din cauza aceasta 

îl urmează. El apără valorile care au fost respinse de mulţi. În ziua de astăzi este 

nevoie de curaj pentru aşa ceva şi de multe ori îl condamnă pe un asemenea om la 

o singurătate politică. El a găsit cheia către inimile lor, nu a cedat tentaţiei, provine 
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dintr-un orăşel şi dintr-o minoritate etnică şi prezintă şi puncte de vedere ale 

minorităţilor, a reuşit să construiască un sprijin durabil al majorităţii", a mai spus 

Tusk. 

 

Un alt moment rememorat de Donald Tusk a fost o reuniune a Consiliului 

European în care a existat o dezbatere aprinsă despre migraţie. 

 

"Ca de multe ori în asemenea situaţii, îi dau cuvântul lui Klaus. Vocea sa, modul 

de a expune raţionamentul, atitudinea sa şi modul decisiv în care vorbeşte readuc 

calmul. Preşedintele Iohannis, ca şi muzica, are darul de a linişti animalul sălbatic, 

cum spune Shakespeare", a afirmat fostul preşedinte al Consiliului European. 

 

Un alt moment a fost întâlnirea dintre cei doi de acum aproape un an, când i-a 

propus lui Iohannis să fie preşedintele Consiliului European. 

 

"Imaginea numărul trei. Sunt cu preşedintele Iohannis acum aproape un an şi 

discutăm cine ar fi să ia cârma instituţiilor europene, discuţia noastră este sinceră şi 

discretă. Nu e nimeni la mine în birou în afară de noi doi. Îi spun cu mare 

convingere că ar fi un nemaipomenit preşedinte al Consiliului European. 

Preşedintele Iohannis zâmbeşte cordial, îmi mulţumeşte pentru această propunere 

şi după o vreme adaugă: 'Ştii ceva, Donald, eu mai am ceva treabă de făcut în 

România, aşa că, te rog, nu lua în consideraţie candidatura mea'", a declarat Tusk. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 România oferă ajutor Greciei în criza imigranților. Se vor trimite bunuri în 

valoare de 1 milion de lei 

Ministrul de Interne, Marcel Vela, a anunțat, miercuri, că s-a decis va România să 

ofere ajutor Greciei în gestionarea crizei imigranților și refugiaților. Astfel, vor fi 

trimise bunuri în valoare de peste un milion de lei prin Mecanismul European de 

Protecție Civilă. 
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„Am discutat cu președintele Klaus Iohannis care a dispus să oferim ajutor Greciei. 

Vom oferi ajutor din rezervele naționale de stat. Acest ajutor se face în baza 

solicitării primite prin Mecanismul European de Protecție Civilă, conform 

procedurilor aplicabile în acest caz”, a declarat Marcel Vela într-o declarație de 

presă susținută, miercuri, la sediul MAI. 

Potrivit ministrului, România va trimite în Grecia 100 de corturi, 400 de paturi, 

400 de saci de dormi, 400 de pături, 400 de saltele, 400 de perechi de cizme, 400 

pelerine de ploaie, 800 de cearșafuri. „Ajutoarele sunt într-un cuantum de 

aproximativ de 25 de tone și o valoare de 1.050.000 de lei 

Sute de imigranţi au forţat intrarea în Grecia dinspre Turcia şi au incendiat gardul 

care le blochează accesul. Refugiaţii şi vameşii turci au lansat gaze lacrimogene 

unii către ceilalţi, iar un imigrant ar fi fost ucis de gloneţele trase de vameşi, acuză 

Turcia. 

Potrivit ministrului turc de Interne, Suleyman Soylo, peste 135.000 de refugiaţi ar 

fi plecat din Turcia către Grecia. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 NATO vrea o „explicație sinceră” de la Turcia: Este de partea alianței Nord-

Atlantice, sau de partea Rusiei? 

Alianţa Nord-Atlantică ar trebui să aibă o 'explicaţie sinceră' cu Turcia pentru a şti 

'spre ce parte' înclină acest aliat, care s-a apropiat foarte mult de Moscova în cadrul 

conflictului sirian, a declarat miercuri şeful diplomaţiei franceze, Jean-Yves Le 

Drian, citat de AFP, potrivit Agerpres. 

'Suntem în aceeaşi alianţă. Cred că va trebui să avem rapid cu Turcia o explicaţie 

majoră, grea, sinceră, publică pentru a şti de care parte este una, de care parte este 

cealaltă şi unde sunt interesele noastre comune şi să se spună toate acestea în mod 

clar, altfel nu vom ieşi din această' situaţie, a afirmat Le Drian în Senat. 

'O explicaţie majoră se impune. Ea este necesară în relaţiile noastre cu Turcia, dar 

este necesară şi în cadrul Alianţei (...) Evenimentele actuale ne cer' aceasta, a 

insistat el. 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2020/03/04/nato-trebuie-sa-aiba-o-explicatie-sincera-cu-turcia-pentru-a-sti-spre-ce-parte-inclina-ankara--460021


CNSLR Fratia | Revista Presei 5 martie 2020 35 

 

Ministrul a menţionat 'cel puţin patru ambiguităţi' ale Turciei faţă de aliaţii săi din 

NATO, fie că este vorba despre relaţiile sale cu Rusia, intervenţia împotriva 

kurzilor sirieni în octombrie 2019, conflictele de delimitare a zonelor maritime în 

estul Mediteranei sau 'şantajul' cu migranţii. 

'Turcia tocmai a solicitat NATO sprijin militar şi măsuri de reasigurare în 

domeniul apărării aeriene şi antirachetă şi, în acelaşi timp, cumpără sisteme S-400 

de la Rusia, a căror interoperabilitate în cadrul NATO nu a fost dovedită, 

dimpotrivă', a subliniat el. 

'Când este atacată la Idlib, atunci Turcia se întoarce spre NATO spunând:'Vreau să 

aplicaţi articolul 4, care cere solidaritatea aliaţilor, dar în acelaşi timp ea 

instrumentalizează cu cinism migranţii', a declarat ministrul de externe francez. 

După uciderea a 33 de soldaţi turci în Siria atribuită loviturilor aeriene ale 

regimului de la Damasc, Ankara a invocat vineri articolul 4 din Tratatul NATO, 

care permite oricărui aliat 'să ceară consultări de fiecare dată când în opinia unuia 

dintre ei este ameninţată integritatea teritorială, independenţa politică sau 

securitatea sa'. 

NATO şi-a exprimat solidaritatea şi sprijinul pentru Ankara, dar nu şi-a luat niciun 

angajament concret pentru a ajuta Turcia, care cere instituirea unei zone de 

excludere aeriană în nord-vestul Siriei pentru a împiedica avioanele regimului 

sirian şi ale aliatului său rus să efectueze lovituri. 

'În octombrie trecut, Turcia a efectuat o intervenţie unilaterală împotriva aliaţilor 

noştri kurzi în cadrul coaliţiei internaţionale împotriva Daesh (acronimul arab 

pentru Statul Islamic) din care NATO face parte şi din care ea însăşi face parte!', a 

exclamat Jean-Yves Le Drian. 

Între altele, 'Turcia a decis să delimiteze zonele maritime prin jurisdicţie proprie în 

contradicţie cu dreptul mării şi, în plus, efectuează manevre militare împotriva unei 

alte ţări membre din aceeaşi alianţă cu ea, Grecia, în aşteptarea altor actori, sper că 

nu noi', a subliniat ministrul francez. 
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Tensiunile din estul Mediteranei s-au accentuat după încheierea la sfârşitul lunii 

noiembrie a unui acord controversat între Ankara şi Guvernul de uniune naţională 

(GNA) libian care a permis Turciei să-şi afirme dreptul asupra unor vaste zone 

maritime bogate în hidrocarburi, spre marea nemulţumire a Greciei, Egiptului, 

Ciprului şi Israelului. 

Jean-Yves Le Drian a amintit de asemenea 'încălcarea de către armata turcă a 

embargoului ONU în Libia' şi trimiterea de către Ankara a combatanţilor sirieni în 

această ţară. 

În acelaşi timp, Uniunea Europeană 'nu va ceda în faţa şantajului' legat de migranţi 

exercitat de Turcia, iar frontierele sale vor rămâne 'închise' pentru migranţii trimişi 

de această ţară, a asigurat miercuri ministrul francez de externe Jean-Yves Le 

Drian, citat de AFP. 'Uniunea Europeană nu va ceda acestui şantaj. Frontierele 

Greciei şi ale spaţiului Schengen sunt închise şi vom face ca ele să rămână închise, 

să fie clar!', a declarat şeful diplomaţiei franceze. 

(Sursa: Agerpres) 

 


